
 

Kuulemistilaisuus Simpele muistio  
 

Aika  29.10.2024 klo 17.00 – 19.30 
 

Paikka  Rautjärven kunnantalo, valtuustosali  
  
Läsnä Osallistujalista (ks. liite 1) 
 Harri Anttila, kunnanjohtaja 

Anu Koistinen, hyvinvointijohtaja 
 Janne Hirvonen, rehtori 
 Elina Suntila, varhaiskasvatuspäällikkö 
 Piia Holappa, viestintäkoordinaattori (siht.) 

 

1. Avaussanat: hyvinvointijohtaja Anu Koistinen aloitti tilaisuuden ja kertoi kuulemistilaisuuden 

ohjelman kulusta ja esitteli ennakkovaikutusten arviointilomakkeet. 

 

2. Kunnan sopeutuminen palvelutarpeen muutokseen: kunnanjohtaja Harri Anttila kävi läpi 

taustat kunnan sopeutumistarpeen muutoksiin ja palvelujen tuottamisen tehostamiseen 

tulevina vuosina (liite 2). 

 

3. Varhaiskasvatuksen muutosvaihtoehdot ja niiden vaikutukset: varhaiskasvatuspäällikkö 

Elina Suntila esitteli varhaiskasvatuksen nykytilanteen sekä lapsimääräennusteen ja 

sijoitteluennusteen vuosille 2025-2028. Varhaiskasvatuspäällikkö esitteli myös vaihtoehdot 

tulevaisuuden esiopetuksen järjestämiseen sekä tilaratkaisuehdotuksia. Esittelyssä käytiin 

läpi myös lapsiperhepaneelin sekä nuorisopaneelin näkemykset (liite 2). 

Yleisökysymyksissä tuli esiin kysymys hoitajien kelpoisuudesta, jotka täyttyvät tällä 

hetkellä. Samoin pohdittiin miten ehkäistä lasten ympärivuorokautista hoitoa. 

Varhaiskasvatuspäällikkö lupasi selvittää asiaa tarkemmin ympäristökuntien kanssa.  

 

4. Alkuopetuksen muutokset ja niiden vaikutukset: rehtori Janne Hirvonen esitteli Rautjärven 

kunnan perusopetuksen nykytilannetta ja oppilasmäärien vaihtelua ja ennustetta tuleville 

vuosille. Rehtori kävi läpi vaihtoehdot tulevaisuuden alkuopetuksen järjestämiseen sekä 

ennakkoarvioinnin poikkeamat. Esittelyssä käytiin läpi myös lapsiperhepaneelin sekä 

nuorisopaneelin näkemykset (liite 2). Yleisökysymyksissä tuli esiin onko kysytty opettajien 

kantaa OAJ:lta. Pyydetään lausunto. Opetushenkilöstön kuuleminen järjestetään 5.11. 

(järjestöt mukana). Yleisökysymyksissä kannettiin huolta myös, onko kuntalaispaneelien 

valinnat tehty tasapuolisesti. Kysyjälle vastattiin, että paneelien kokoonpano on tehty 

kunnanhallituksessa eikä kuulemistilaisuus käsittele paneelien kokoonpanoa. 

 

5. Kuntalaisten työpajat: osanottajat jaettiin kahteen työpaja-ryhmään, joissa pohdittiin  

1) 1-2 lk opetus säilyy Otsolassa 

2) 1-2 lk opetus siirtyy Simpeleelle 

3) Esiopetus ja 1-2lk opetus siirtyvät Simpeleelle 

4) Esiopetus säilyy Karhunpesässä, 5-vuotiaat osaksi esiopetusryhmää  

 

 

Ryhmä 1 (Niina Melarin, Minnan Rasimus, Jenni Rautio, Liisa Terävä, Päivi Kangas):  

 

YHTEENVETO 

+ oppilashuoltopalvelut helpommin saatavilla 

+ saman ikäiset saman katon alla. Tietyllä tavalla lasten kaverisuhteet helpottuvat. 



Isommassa porukassa voi löytää paremmin oman henkistä joukkoa 

0 tilaratkaisut 

0 henkilöstön pätevyys ja riittävyys 

- lapsiperheitä saattaa muuttaa pois jos palveluja ei säilytetä Rautjärven eteläpäässä 

 

Vaihtoehto 1: 1-2 lk opetus säilyy Otsolassa 

+ Palvelu säilyy lähellä 

+ Yhteistyö vanhusten kanssa 

0 lapsimäärä 

- Henkilöstön jaksaminen 

 

Vaihtoehto 2: 1-2 lk opetus siirtyy Simpeleelle 

+ ryhmäytyminen helpottuu, sukupuolijakauma ”laajempaa” 

+ henkilöstön hyvinvointi 

- koulumatka -> päivän pituus 

 

Vaihtoehto 3: Esiopetus ja 1-2 lk opetus siirtyvät Simpeleelle 

+ tasapuolisuus työntekijällä (kuormittavuus) 

+ samat kuin vaihtoehto 2 

-  tilaratkaisu? 

 

Vaihtoehto 4: Esiopetus säilyy Karhunpesässä, 5-vuotiaat osaksi esiopetusryhmää 

+ suurempi ryhmäkoko mahdollistaa vaihtoehdon 1 

 

 

 

Yleinen keskustelu ryhmätyön esittelyn jälkeen:  

Yleisökysymys: Simpeleeltä lasten kuljettaminen Rautjärven asemalle, minkälainen 

selvitys tulisi tehdä? Puolet Rautjärven oppilasta koulukuljetuksen piirissä (n. 100). 

Rehtorin vastaus: Koulukuljetuksessa koko ikäluokka, ei pelkästään 1-2lk. 

Kustannukset nousisivat. 

Yleisökysymys: Tulisiko tehdä kysely, jolla mitataan vanhempien mielipidettä? 

 

   

 

 

Ryhmä 2:  

 

Ryhmä 1 (Veeti Kontratjeff, Tiia Rasimus, Tiia Kyröläinen, Päivi Sivenius, Orsolya Kerekes):  

 

 

YHTEENVETO 

+ lapsen edun toteutuminen ryhmäytymisen näkökulmasta yhtenäinen.  

+ isompi ryhmäkoko 

- kuljetusmatkat 

- työn kuormittavuus (vähän aikuisia). Jos opettaja työskentelee yksin, ei ole 

vertaistukea 

 

- hankala saada henkilökuntaa (itseään ruokkiva kierre) 

 

Vaihtoehto 1: 1-2 lk opetus säilyy Otsolassa 



+ Lähellä on koulu, lyhyempi päivä 

+ Käyttökelpoiset tilat 

- vähän oppilaita, pieni opetusryhmä 

- ainut opettaja vastuulla kaikista 

 

Vaihtoehto 2: 1-2 lk opetus siirtyy Simpeleelle 

+ isompi opetusryhmä 

- pidempi päivä, kuljetus 

 

Vaihtoehto 3: Esiopetus ja 1-2 lk opetus siirtyvät Simpeleelle 

+ lapset tutustuvat aikaisemmin toisiinsa 

- tila vajaalle 

- kuljetus 

- vanhempien hankaluus lisääntyy jos he käyvät Imatralla töissä 

 

Vaihtoehto 4: Esiopetus säilyy Karhunpesässä, 5-vuotiaat osaksi esiopetusryhmää 

+ isompi ryhmä esiopetuksessa 

+ lähellä palvelu 

 

Yleinen keskustelu ryhmätyön esittelyn aikana/jälkeen:  

+ laajat harrastusmahdollisuudet Simpeleen päässä: mm. MLL, srk, SiU, ratsastus, 

nuorisoseuran nukketeatteri. Huom. Kunta ei mainosta yhdistysten tapahtumia. 

Yhdistysten tulisi ilmoittaa harrastuskalenteriin tapahtumia. 

+ rakennus valmiina Asemalla, terve rakennus. Ei parakkeja.  

 

Huom. Kivijärvellä mittaukset kesken. Ei sisäilmaongelmaa, pitoisuuksia mitataan. 

Tekninen toimi keskustellut henkilökunnan kanssa 29.10. Alipaineistus on iso, muut 

arvot eivät merkittäviä. Mittausaika on vielä varsin lyhyt. Oireilevat henkilöt ohjattava 

työterveyshuoltoon, ihmiset reagoivat sisäilmaan eri tavoin.  

 

 

6. Loppukeskustelu 

a. Jenni Raution puheenvuoro vanhempaintoimikunnan puolesta (Liite 3). 

Lapsivaikutusten arviointi tulisi tehdä. 

b. Janne Hirvonen: valtakunnallisesti suhteutettuna esim. Savonlinnassa keskustellaan 

10-100 oppilaan perusopetuksen siirrosta, vrt 3 oppilasta. Syksyllä 2025: 

Simpeleellä 19 eskaria, asemalla 4. Olisiko resurssin kannalta parempi yhdistää? 

Suhteellisuus puuttuu, tässä ollaan selvittämässä koko kunnan palveluja. 

Koulukuljetuksessa on paljon lapsia muuallakin kuin vain eteläpäässä eikä 

kuljetusmatkat ole kaikille ongelma.  

c. Yleisön huomio: Kunnalla yksi budjetti, joka pitää jakaa. Raha on pois muualta. 

Kaikki tehdään sen rahamäärän puitteissa mitä on. Mahdollisimman paljon ja 

tasapuolisesti kaikille. Pitäisi muistaa myös talouden realiteetit. Tilanteet ja realiteetit 

muuttuvat. 

d. Päättäjien lähtökohtana on, että kuntalaisia kohdellaan tasapuolisesti. 

Ammattitaitoinen henkilökunta ei tule riittämään. Asuinpaikan valintaan vaikuttaa 

muutkin asiat kuin koulu. Päätöksenteossa johtava ajatus on, että yksiköissä 

kohdellaan yhdenvertaisesti kaikkia lapsia ja nuoria. 

 

 



 

 

LIITTEET 

Liite 1: OsallistujaluetteloSimpele.doc 

Liite 2: KuulemistilaisuusLokakuu2024.pptx 

Liite 3: Jenni Raution puheenvuoro  

 


